Unit5 Topic2 Section C 教学设计

I. Material analysis  

本节课是第五单元话题二的第三课时，主要活动是1a、2a和3。通过阅读描述校园内三个地方正在进行的活动呈现新单词以及匹配、改写句子、现场调查等笔头和口头的活动，复习巩固本话题的语法——现在进行时。语音部分通过拼读单词音标，并根据字母组合发音规律拼写单词，复习巩固Section A所学音标，训练学生的拼读和拼写能力。还将通过吟唱小诗，了解句子中单词的连续规则。本节课的现在进行时涉及到特殊疑问句、一般疑问句以及其肯定和否定回答，教师应该在特定的语境中引导学生大量练习并予以巩固。

 II. Teaching aims

 1.Knowledge aims  
① 能根据已学语音、音标及发音规则，正确朗读下列词汇并知其大意，能够准确拼写：

around, few, a few, game, sit, ping-pong, lesson, write, aha, blackboard, at the back of, draw, 
picture  

② 在Section A和Section B的语法基础上，能熟练地将“现在进行时” 运用于各种人称的
特殊疑问句、一般疑问句并进行肯定和否定回答；

③ 学生在Section A已学的语音基础上，能结合音标拼写单词，并能尝试结合发音规律拼读新单词。
2.Skill aims  
①  能听懂有关谈论正在进行的动作的简单对话或叙述；

② 能根据图文就现在进行的动作等话题进行交流；
③  能够在图片的帮助下读懂体现校园生活的文章，并按要求进行语言活动；
④  能通过观察身边的人用现在进行时描述他们正在进行的活动。

 3.Emotional aims  

能够在谈论校园中正在进行的丰富多彩的活动中，发现校园生活的乐趣，从而培养热爱校园生活、乐于参加学校各种活动的意识。

 III. The key points and difficult points

1. Key points 
能熟练地将“现在进行时”运用于各种人称的特殊疑问句、一般疑问句并进行肯定和否定回答。

 2.Difficult points  

 根据音标正确地拼读并拼写出单词。

 IV. Learning strategies  

能够根据图片预测文章大意；养成借助图片帮助听说和阅读理解的习惯。

 V. Teaching aids  录音机、教学挂图、闪卡和黑板

VI. Teaching procedures

Step 1: Getting the students ready for learning
1. Enjoy the song “ What are you doing?”
2.Greet the class. 
3. Show the learning objectives to the students.
Step 2 Review

1. Revise the names of the school buildings. Match the English words with the Chinese meanings.

2. Traslate the phrases into English.  
Step 2.  Pre-reading  

(1) Show some pictures. Ask: What are they doing? Help the students to answer the question. Teach the new words, such as “ around, show…around, sit, lesson, write”. 

(2) T: There is a new students. I am showing her around the school. Look at these three 

pictures and describe what the students are doing..

 Step 3. While-reading   

1.T: You are supposed to skim the passage and answer the following questions: 

(1) How many paragraphs in this passage ? three 

(2) The main idea of each paragraph. 

2. Scan the passage, and circle the subjects of each sentence.(give them an example, in paragraph 
one)  

3. Read 1a and match the activities with the students. Then use the Present Continuous Tense to
  check the answers..

4. Look at the pictures and describe what the students are doing. Ss finish it by themselves.  

5. Underline the structure be+v.-ing in 1a and read them aloud . Finish 1c.
Step 4. Post-reading   

1. Have a memory challenge. Try to describe the pictures.

2. Look at the pictures and use the Present Continuous to complete the sentences. Finish 2a.

3. Work in pairs. Ask and answer questions with the information in 2a.
4. Watch a short movie. Talk about what the classmates are doing.

Step 5. Summary &Emotional education  

1. Sum up what we’ve learnt today.

2. Remember: When an ant says “ocean”, he is talking about a small pool . 
Step 6. Homework

Step 7. Blackboard design  

                      Unit 5 Topic 2 Section C
new words and phrases      be + V-ing
 

教学反思

施 航

Because the section C includes many parts, we’d better pay more attention to the reading part. Through this lesson, students learn some new phrases by playing a guessing game and have a good command 
of an important structure: be+v.ing. What’s more, students learn the 
reading skills including fast reading and careful reading by finishing 
the different tasks. In a word, students can take an active part in the 
activities. 

